图像旋转和拉伸调整后WB的结果相似！郑州大学基础医学院论文研究遭质疑
洞察学术2025-03-17 09:12:14澳大利亚
近日，一篇发表在OncoTargets and Therapy (2017) 期刊上的标题为"Role of matrix metalloproteinase-9 in transforming growth factor-β1-induced epithelial-mesenchymal transition in esophageal squamous cell carcinoma “基质金属蛋白酶9在转化生长因子β1诱导食管鳞状细胞癌上皮间质转化中的作用(doi: 10.2147/ott.s134813)的研究论文被Sholto David 等知名学者指出有意外的图像重复。该论文由来自郑州大学基础医学院病理学教研室，郑州大学第一附属医院口腔科的Xue Bai , Yun-yun Li , Hong-yan Zhang , Feng Wang , Hong-liu He , Jin-chao Yao , Ling Liu , Shan-shan LI共同完成。

通讯作者：Shan-shan LI（郑州大学第一附属医院口腔科）
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2025年3月 Sholto David  在pubpeer上提出质疑：
图 4 和图 6：有意外的图像重复。我添加了粉红色矩形来显示我的意思。请作者检查并发表评论？
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2025年3月Sholto David  在pubpeer上提出质疑：
图 1 和图 5：旋转和拉伸调整后，Western blot 的结果出乎意料地相似。我添加了一个图表来说明我的意思。
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2025年3月Illex illecebrosus在pubpeer上指出：
#2
单击此处查看基于上述报告问题的动画视频。
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其他动画可在此处查看。相关 PubPeer 帖子的链接位于描述中。请注意，我们不做任何判断，而只是将其他人的观察结果可视化。
信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC5476773/
https://pubpeer.com/publications/BF5636D9B9635BE9914A1D4282CF4D#3
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Figure 4 and Figure 6: There are unexpected image duplications. I've added the pink rectangles to show where |

mean. Would the authors please check and comment?
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Figure 6 Upreguiation of MMP-9 expression enhances EC-1 invasivenss and metastatic potental.
Notas: EC-1 calls were untreated or treated with rMMP.S. (A) Representative images of cellsinvading through Matrigelcoated membranes. (B) Analyss of the invasion
assay resuls. (C) Representative images, showing the migration of EC-I calb. (D) Analyss of scratch assay resuts. Scale bar: 50 im. Original magnifcation, X200, The data
in (B and D) represent mean £ SD of the results obtaned in three independent experiments. “P<0.05 compared with the controls.

Abbreviations: MHMP, matrix metalloproteinase; 1IMP-9, recombinant MMP-9; SD, standard deviation; Ctr, control.
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Figure 4 MMP-9 knockdown inibits invasive and metastatic potential of EC-1 cells and blocks TGF-l-induced cellinvasion and metastasis.
Notes: (A) Representative images of cell invasion assay, showing cells migratng through the Matrgel-coated membranes. (B) Analyss o cell invasion assay resuls
(©) Representative images of cell scratch scsay. (D) Ansysi of scrstch assay resufs. Scale bar: 50 jum. Orignal magnifcation, x200. The data in (B znd D) represent
mean £ SD o the resuls obtained in three independent experiments. *P<0.05, #P<00]

Abbreviations: MMP, matrix metalloproteinase; TGF, transforming growth factor; SD, standard deviation; shRNA, short hairpin % ASIN
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Figure 1 and Figure 5: Western blots are unexpectedly similar after rotation and adjustment to stretch. I've

added a diagram to show what | mean.
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